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اعتراف صادقانه ظریف /آب در لانه بزک کنندگان برجام

به دنبال انتشار سخنان ظریف در جلسه دوشنبه گذشته کمیسیون امنیت ملی که در آن به صراحت به اشتباه خود در

ماجرای برجام و مذاکرات هستهای اعتراف کرده بود اظهارنظرهای مختلفی از سوی ...

به دنبال انتشار سخنان ظریف در جلسه دوشنبه گذشته کمیسیون امنیت ملی که در آن به صراحت به اشتباه خود در ماجرای
برجام و مذاکرات هستهای اعتراف کرده بود اظهارنظرهای مختلفی از سوی نمایندگان و رسانهها صورت گرفت ولی آن چه که در
این میان در همه واکنشها مشترک بود تائید صریح و یا تلویحی اظهارات منتسب به ظریف ولی در عین حال خدشه ایجاد

کردن در صحت اقدام نماینده مشهد در انتشار این سخنان بوده است.

جواد کریمی قدوسی نماینده مشهد چهارشنبه گذشته در گفتوگو با مهر با اشاره به برخی اظهارات وزیر امور خارجه در جلسه روز
دوشنبه۲۹ آذرماه کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی درباره نقض عهد آمریکا در اجرای برجام اظهار داشت: آقای ظریف در
این جلسه با صراحت گفت که من اعتراف میکنم که اشتباه کردم و به حرف جان کری اعتماد کردم، اگر استراتژی خودم را دنبال
میکردم، اکنون با مشکل مواجه نمیشدم، میپذیرم که اشتباه کردم و مسئولیت آن را قبول میکنم، ما با صحبت و قول آقای
کری اظهارنظر کردیم، به جان کری بعد از نقض عهد اخیر که درخواست مذاکره در ایتالیا را داشت، گفتم که شما کاری کردید که

حضور من با شما در یک شهر غیرممکن است.
عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس خاطرنشان کرد: آقای ظریف این نکته را هم در کمیسیون گفت که قبلاً

جان کری و ارنست مونیز به ما گفتند که اگر قانون داماتو به سنا برود ، ما روشهایی داریم که جلوی آن را بگیریم.
این عضو کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس تصریح کرد: تأکید رهبر انقلاب همواره این بود که برجام هم توسط
دولت آمریکا و هم توسط سنا و کنگره تائید شود و تضمین کتبی از رئیسجمهور آمریکا گرفته شود، که تا امروز این مشکلات را
نداشته باشیم اما آقای ظریف در جلسه اخیر کمیسیون با صراحت گفت که اشتباه ما این بود که استراتژی خودمان را بر این

گذاشتیم که تنها با دولت آمریکا مذاکره کردیم.
اعترافات صادقانهای که بزککنندگان را

به هم ریخت
به دنبال اظهارات کریمی قدوسی و انتشار سخنان منتسب به ظریف نمایندگان واکنشهای مختلفی از تائید تا تکذیبهای
دوپهلو داشتند ولی آن چه که در این واکنشها صریحا و یا به تلویح مشترک بود تائید اظهارات منتسب به ظریف و از سوی

دیگر انتقاد برخی نمایندگان به انتشار محرمانههای ظریف بود.
در این میان نشریات زنجیرهای نیز در تیترهای خود از سخنان ظریف به عنوان محرمانههایی یاد کردند که نباید به بیرون درز

میکرد.
در واقع میتوان گفت اعتراف صادقانه ظریف در کمیسیون امنیت ملی مجلس آب در لانه بزککنندگان برجام ریخته است،
بزککنندگانی که در بیش از یک سال گذشته از فواید بیشمار توافق با آمریکا و غرب بر سر موضوع هستهای سخن گفته و برای
برجام گشایشهای فراوان و در عین حال تخیلی تدارک دیده بودند و هر روز در روزنامهها و رسانههای زنجیرهای آن را به رخ

مردم میکشیدند.
جالب این که اخیرا مهدی رحمانیان مدیر مسئول روزنامه زنجیرهای شرق در گفتوگو با حسین دهباشی به صراحت اعتراف

کرده بود که وظیفه آنها بزک کردن توافق با آمریکا بوده است!
رحمانیان درباره چرایی مبالغه و در یک کلام بزک کردن برجام میگوید: من مبالغه را قبول دارم. این مبالغهها باید میشد به این
خاطر که فضا خیلی فضای تنگ و ترشی بود، دولت باید در حقیقت این موضوع را قدری بزک میکرد که بتواند حرفش را به

کرسی بنشاند.
با این توصیف طبیعی است رسانههایی چون شرق، اعتماد، آرمان و... که در نزدیک به یک سال گذشته به گفته رحمانیان
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وظیفه بزک کردن برجام را بر عهده داشتند با شنیدن اعتراف ظریف به اشتباه خود در مذاکرات هستهای و اعتماد به وزیر خارجه
آمریکا آب در خوابگه مورچگان میتواند باشد.

توضیحات رئیسکمیسیون
به دنبال انتشار اظهارات ظریف در جلسه کمیسیون امنیت ملی برخی نمایندگان مجلس در واکنشهایی ضمن تائید اصل این
سخنان از انتشار آن توسط کریمی قدوسی نماینده مشهد انتقاد کردند! علاءالدین بروجردی رئیسکمیسیون امنیت ملی و
از اعضای این کمیسیون درباره وزیر امورخارجه سیاست خارجی مجلس در گفتوگو با صدا و سیما درباره اظهارات یکی 

توضیحاتی ارائه کرد.
وی درباره اینکه معمولا جلسات کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی توسط سخنگوی این کمیسیون اعلام میشود ، چرا
اخیرا یکی از اعضا موضع گیری کرد ، اظهار داشت: طبق روال دورههای قبل و در یک روال منطقی مبتنی بر تعامل ، کمیسیون
امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس و وزارت خارجه، جلسات دورهای به منظور بحث و گفتوگو درباره مسائل مهم سیاست
خارجی دارند. وی افزود: در مجلس دهم نیز مجددا این رویه احیا شد و نشست مشترک قبلی کمیسون امنیت ملی و سیاست

خارجی با وزارت خارجه در محل این وزارتخانه و آخرین نشست نیز در مجلس شورای اسلامی برگزار شد.
بروجردی گفت: طبق توافقی که در آییننامه کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس تصریح شده است همه مطالب
مربوط به این جلسات و جلسات کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی توسط سخنگوی کمیسیون اعلام میشود و همه اعضا

نیز حریم را حفظ میکنند.
وی ادامه داد: مطالبی که وزرای اطلاعات ، خارجه ، دفاع و کشور و یا هریک از مقامات در جلسات کمیسیون امنیت ملی و
سیاست خارجی مجلس اعلام میکنند، ما با استناد به مجموعه قوانین و مقررات نظام در عرصه طبقهبندی، درباره آن مطالب

دقت بیشتری میکنیم.
رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس اظهار داشت: آقای کریمی قدوسی در دوره قبل هم این عقیده را داشتند
که «به نظر من مطالب محرمانه نیست و قابل افشاست» و این موضوع موجب شد که در تعامل کمیسیون امنیت ملی و
سیاست خارجی مجلس و وزارت امور خارجه خدشهای ایجاد شود و عملا کمیسیون از اطلاعاتی که باید در اختیار داشته باشد

محروم شود.
بروجردی با تاکید بر ضرورت داشتن ظرفیت نگهداری مطالب گفت : اهمیت دارد که اعضای کمیسیون امنیت ملی و سیاست

خارجی مجلس در جریان ریز تحولات عرصه سیاست خارجی قرار بگیرند و حریمها را نیز رعایت کنند.
وی ادامه داد: در موضوع اخیر هم بهرغم اینکه آقای کریمی قدوسی در جلسه حضور نداشت ولی بهگونهای مطلع شد.

رئیسکمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس گفت: با وجود اینکه آقای ظریف سه بار در جلسه کمیسیون امنیت ملی
و سیاست خارجی اعلام کرده بودند «مطالبی را عنوان میکنم و تاکید دارم حتما این موارد از قول من عنوان نشود و اگر عنوان
شود به روال کار جاری وزارت خارجه به خصوص در عرصه هستهای ضربه میزند» اما این اتفاق رخ داد و موجب شد که ما عملا

یک بار دیگر در شرایط قبلی قرار بگیریم.
وی افزود: در هر صورت باید در این زمینه تدبیری اندیشید که خدشهای در این امر مهم ایجاد نشود چرا که لازم است تا اعضای
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی مجلس فراتر از اطلاعات عمومی موجود در رسانهها در جریان مسائل ریز و حساس

عرصه سیاست خارجی قرار بگیرند.
رئیس کمیسیون تائید کرد نماینده تکذیب!

اظهارات بروجردی ناظر بر تائید صحت اظهارات منتسب به ظریف در جلسه کمیسیون امنیت ملی است ولی از سوی دیگر
غلامعلي جعفرزاده ايمن آبادي در گفتوگو با «انتخاب» ضمن خلاف واقع خواندن این اظهارات گفت: اين اقدام آقاي کريمي

قدوسي هم جرم است و هم خلاف شرع و اخلاق.
عضو فراکسيون اميد گفت : چطور مي شود که اخبار جلسه اي محرمانه را منتشر کرد؟ زيبنده نمايندگان مجلس نيست اينگونه

رفتار کنند. از طرفي چنين چيزي واقعيت نداشت، اگر هم داشت انعکاس يک موضوع محرمانه جرم است.
اين نماينده مجلس تاکيد کرد: تاکنون بارها اين آقايان چنين اقداماتي را انجام دادهاند و تکرار آن خيلي دور از ذهن نيست.

جعفرزاده در ادامه مدعی شد: ضمن اينکه آقاي نعمتي نوار را گوش داده است و ميگويد چنين چيزي نبوده است.
بازبینی فایل سخنان ظریف

با حضور سخنگوی وزارت خارجه و نمایندگان
خبر دیگر این که پس از انتشار برخی اظهارات وزیر امور خارجه در خصوص برجام در جلسه کمیسیون امنیت ملی توسط کریمی

قدوسی عضو کمیسیون امنیت، روابط عمومی دفتر جواد کریمی قدوسی نماینده مردم مشهد اطلاعیهای صادر کرد.
در بخشی از این اطلاعیه آمده است: با توجه به این نکته که فایلهای صوتی ضبط شده در کمیسیونهای مجلس غیرقابل
انتشار بوده و فقط اخبار مرتبط با موضوعات مطرح شده در جلسات، توسط سخنگو و اعضای کمیسیونها منتشر میشود، لذا
فقط نمایندگان دیگر در مجلس شورای اسلامی میتوانند آن را استماع و در رابطه با آن اظهارنظر کنند. این اطلاعیه میافزاید:
در ماجرای اخیر و درخصوص اظهارات جناب آقای کریمی قدوسی درباره پذیرش اشتباه در مذاکرات برجام از سوی آقای ظریف
از جمله آقایان ذوالنور، که در کمیسیون امنیت ملی مجلس رخ داده است، برای روشن شدن موضوع نمایندگان دیگری 
محبینیا، رنجبرزاده و نعمتی که از اعضای هیئت رئیسه نیز هستند ضمن موضعگیری رسانهای دراین خصوص، نوار مذاکرات
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انجام شده در کمیسیون را بازبینی کرده و صحت ادعای آقای کریمی قدوسی را تایید کردند.
در ادامه این اطلاعیه آمده است: همچنین بنا بر پیشنهاد جناب آقای کریمی قدوسی برای شفافسازی هرچه بیشتر، روز شنبه
مورخ 4دی 1395 به اتفاق چند تن دیگر از نمایندگان مجلس، اصحاب رسانه و آقای قاسمی سخنگوی وزارت خارجه مجددا
فایل صوتی مکالمات در کمیسیون امنیت بازبینی خواهد شد و در این راستا و در جهت تایید سخنان آقای کریمی قدوسی،

نظرات نمایندگان و اصحاب رسانه منتشر خواهد شد.
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